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Protokół nr XX/2016 

z sesji Rady Miejskiej w Lwówku 

z dnia 30 maja 2016 r. 

 

sala Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury w Lwówku. godz. 17.00 - 20.15 

 

Porządek obrad : 

 

1. Otwarcie obrad XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

2. Stwierdzenie quorum Rady Miejskiej w Lwówku. 

3. Przyjęcie protokołów z XVIII i XIX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

4. Przyjęcie porządku obrad XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z pracy międzysesyjnej. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z pracy międzysesyjnej. 

7. Interpelacje. 

8. Projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie prawa wieczystego 

użytkowania nieruchomości. 

9. Projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewid. 393, 394, 395, 396 obręb 

Józefowo, gm. Lwówek. 

10. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy za 2015r. 

a) opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Lwówek za 2015 r., 

b) rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu wraz 

z informacją o stanie mienia, 

c) zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu. 

11. Projekt uchwały w sprawie udzielenia (nieudzielenia) absolutorium Burmistrzowi Miasta 

i Gminy Lwówek. 

a) opinia Komisji Rewizyjnej i wniosek do Rady Miejskiej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Lwówek, 

b) opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w Lwówku. 

12. Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XV/100/2015 Rady Miejskiej  

w Lwówku z dnia 28 grudnia 2015r. w sprawie uchwalenia budżetu na 2016r. 



2 

 

13. Odpowiedź na interpelacje. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zamknięcie obrad XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Otwarcia obrad XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku dokonał Przewodniczący Rady, Pan 

Piotr Przewoźny witając radnych, Burmistrza Miasta i Gminy, Sekretarza Gminy, 

Skarbnika Gminy, pracownika samorządowego oraz społeczeństwo uczestniczące 

w obradach XX sesji. 

 

Ad. 2. Stwierdzenie quorum Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Na sali obrad obecnych jest 14 radnych, na ustawowy skład Rady 15 radnych, zatem 

Przewodniczący oznajmił, że Rada jest władna do odbycia obrad sesyjnych 

i podejmowania uchwał. 

Nieobecny radny usprawiedliwiony z powodu choroby to Pan Tadeusz Kachel. 

Lista obecności załączona jest do protokołu. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołów z XVIII i XIX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Przewodniczący Rady poinformował o wyłożeniu i możliwości zapoznania się  

w biurze Rady Miejskiej z protokołami z obrad XVIII i XIX  sesji.  

Następnie Przewodniczący stwierdził, że nie wpłynęły do niego żadne propozycje 

zmian, dlatego poprosił radnych o wyrażenie woli w formie głosowania przyjęcia tych 

protokołów. 

Radni przyjęli 13 głosami „za” protokóły z XVIII i XIX sesji Rady Miejskiej 

w Lwówku, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Przewodniczący Rady Pan Przewoźny stwierdził, że porządek obrad wraz z materiałami 

został doręczony wszystkim radnym i zadał pytanie, czy ktoś wnosi do niego ew. 

poprawki. 
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-Burmistrz Miasta i Gminy, Pan Długosz wnioskował o wycofanie z porządku obrad 

pkt. 8 - Projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie prawa wieczystego 

użytkowania nieruchomości, ponieważ wcześniej musimy wykonać podział geodezyjny 

i  dlatego wrócimy do tematu na czerwcowej sesji. 

Przewodniczący Rady Pan Przewoźny poddał wniosek Burmistrza pod głosowanie. 

„za” zdjęciem z porządku obrad XX sesji pkt.8 opowiedziało się 13 radnych, 1 radny 

„wstrzymał się” od głosowania. 

Radni nie zgłosili żadnych innych propozycji zmian porządku obrad XX sesji  

i  przyjęli go jednogłośnie - 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Porządek obrad XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku po zmianach przedstawia się 

następująco: 

 

1. Otwarcie obrad XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

2. Stwierdzenie quorum Rady Miejskiej w Lwówku. 

3. Przyjęcie protokołów z XVIII i XIX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

4. Przyjęcie porządku obrad XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z pracy międzysesyjnej. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z pracy międzysesyjnej. 

7. Interpelacje. 

8. Projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewid. 393, 394, 395, 396 obręb 

Józefowo, gm. Lwówek. 

9. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy za 2015r. 

a) opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Lwówek za 2015 r., 

b) rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu wraz 

z informacją o stanie mienia, 

c) zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu. 

10. Projekt uchwały w sprawie udzielenia (nieudzielenia) absolutorium Burmistrzowi Miasta 

i Gminy Lwówek. 

a) opinia Komisji Rewizyjnej i wniosek do Rady Miejskiej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Lwówek, 

b) opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w Lwówku. 



4 

 

11. Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XV/100/2015 Rady Miejskiej  

w Lwówku z dnia 28 grudnia 2015r. w sprawie uchwalenia budżetu na 2016r. 

12. Odpowiedź na interpelacje. 

13. Wolne głosy i wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z pracy międzysesyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Przewoźny przedstawił zebranym informacje o swojej 

pracy w okresie międzysesyjnym.  

Treść przekazanej informacji w wersji papierowej załączona jest do protokołu. 

 

Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z pracy międzysesyjnej. 

 

SPRAWOZDANIE BURMISTRZA MIASTA I GMINY LWÓWEK 

Z PRACY MIĘDZYSESYJNEJ W OKRESIE OD 22.03.2016 DO 30.05.2016 R. 

 

Burmistrz spotkał się z: 

 

 projektantem nowego żłobka, 

 Starostą Nowotomyskim w sprawie inwestycji drogowej Grońsko-Grudna, 

 p. Monkiewicz w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

siłowni wiatrowych Chmielinko II, 

 wykonawcą w sprawie planu rewitalizacji Rynku, 

 p. Tomaszem Flinik z Barki w sprawie plaży w Koninie, 

 przedstawicielem firmy Elektrownia PV w sprawie instalacji urządzeń energii 

odnawialnej na mieniu gminy, 

 przedstawicielem firmy GISON w sprawie opracowania systemu informacji 

przestrzennej dot. udostępniania danych dot. m.in. dokumentów planistycznych takich 

jak miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego i studium uwarunkowań, 

 p. Pawłem Słaboszewskim, właścicielem Zakładu DDD w sprawie deratyzacji 

budynków gminy, 
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 Uczennicą lwóweckiego Gimnazjum Glorią Gulczyńską w celu wręczenia jej dyplomu 

oraz drobnego upominku za udzielenie pomocy osobie znajdującej się w stanie 

zagrożenia życia. 

 

Burmistrz wziął udział w: 

 

 Uroczystym Śniadaniu Wielkanocnym połączonym z otwarciem Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w Koninie, 

 zebraniu OSP Lwówek, 

 Uroczystej, nadzwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego z okazji 

1050 Rocznicy Chrztu Polski - Poznań, 

 uroczystości obchodu Międzynarodowego Dnia Inwalidy - Nowy Tomyśl, 

 zebraniu wiejskim w Pakosławiu, 

 posiedzeniu Zarządu Lwóweckiej Orkiestry Dętej, 

 posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK, 

 w konferencji „Arbitraż i mediacja w teorii i praktyce”, 

 Powiatowych Obchodach 1050-lecia chrztu Polski w Nowym Tomyślu, 

 w uroczystości zakończenia eliminacji okręgowych XL Olimpiady Wiedzy 

i Umiejętności Rolniczych w Trzciance, 

 Targach Ogrodniczo-Działkowych Powiatu Nowotomyskiego w Trzciance, 

 Otwarciu apteki „Dbam o zdrowie” w Lwówku, 

 Obchodach Światowego Dnia Inwalidy w Lwówku, 

 Zjeździe Oddziału Miejsko-Gminnego Związku OSP w Lwówku, 

 Przekazaniu placu budowy drogi Grońsko-Grudna w Grońsku, 

 Podpisaniu umowy z INFRAKOM na wykonanie nawierzchni asfaltowej dróg 

gminnych, 

 Niezapominajkowym Świętowaniu w Nadleśnictwie Pniewy, 

 Powiatowym Forum Bibliotekarzy w Nowym Tomyślu, 

 Zwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników Spółki Zakładu gospodarki Komunalnej 

w Lwówku, 

 Konferencji „e-Wielkopolsk@” – koncepcja na przyszłość – UMWW Poznań, 

 IV Święcie Polskiej Niezapominajki pn. „życzliwym być” – Chraplewo, 

 Powiatowym Święcie Strażaka w Lwówku, 
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 Spotkaniu z okazji 10-lecia istnienia Lokalnej Grupy Działania KOLD, 

 Obchodach Roku Emilii Sczanieckiej - Michorzewo, 

 Uroczystościach jubileuszowych z okazji 20-lecia samorządu rolniczego 

w Wielkopolsce – Sielinko, 

 Zawodach sportowo-pożarniczych w Miedzichowie, 

 Dniu Dziecka w Liniu, 

 Uroczystości ogłoszenia św. Urszuli Ledóchowskiej patronką Pniew. 

 

W imieniu Burmistrza Sekretarz wziął udział w: 

 

 Spotkaniu informacyjnym KOLD w Niewierzu, 

 Koncercie inauguracyjnym obchody 230-lecia nadania praw miejskich Nowego 

Tomyśla. 

 spotkaniu poświęconym organizacji Światowych Dni Młodzieży w Lwówku. 

 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia:  

 

 (13) w sprawie zmiany uchwały budżetowej (wprowadzenie do budżetu dotacji na 

realizację programu rządowego 500+), 

 (14, 15, 16) w sprawie upoważnienia do prowadzenia postępowań w sprawach 

świadczenia wychowawczego i wydawania w tych sprawach zaświadczeń, 

 (17, 18) w sprawie upoważnienia do prowadzenia postępowań w sprawach 

świadczenia wychowawczego, 

 (19) w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko-gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Lwówku do prowadzenia postępowań w sprawach świadczenia 

wychowawczego, do wydawania w tych sprawach decyzji administracyjnych, 

postanowień i zaświadczeń, 

 (20) w sprawie ustalenia ceny nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży w II 

przetargu ustnym nieograniczonym (Chmielinko), 

 (21) w sprawie ustalenia ceny nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży (Brody, 

Chmielinko, Posadowo), 

 (22) w sprawie ustalenia stawek czynszu za najem lokali mieszkalnych z zasobu 

Gminy Lwówek (6,50 zł./m² lokalu mieszkalnego, 3,25 zł/m² lokalu socjalnego 

w mieście, 2,60 zł/m² na wsiach). 
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Rozstrzygnięto  

 

 Przetarg na przebudowy dróg gminnych na terenie Gminy Lwówek w zadaniach: 

1) ułożenie nawierzchni asfaltowej na odcinku 750,0mb w m. Konin - kierunek na 

Zamorze, 2) ułożenie nawierzchni asfaltowej na odcinku 600,0mb w m. Komorowice, 

3) ułożenie nawierzchni asfaltowej na odcinku 335,0mb w m. Komorowo. 

Wpłynęło 7 ofert , z których najkorzystniejszą była i została wybrana oferta firmy 

Infrakom z Kościana z ceną brutto 472.640,05 zł. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy uzupełnił swą wypowiedź informując, że przekazał wraz 

z Prezesem ZGK plac budowy wykonawcy, który wygrał przetarg na budowę 

kanalizacji sanitarnej w Zębowie. 

Po ogłoszeniu przetargu przez ZGK, przetarg wygrała firma z Pniew Pana 

Wachowiaka. 

Burmistrz Miasta i Gminy omówił w skrócie realizację programu 500+ informując, że 

złożono 719 wniosków, w tym 60 drogą elektroniczną. Wydano 658 decyzji, 

uprawnionych do odebrania świadczenia jest 1069 dzieci, odmówiono wypłaty 

świadczenia dla 22 dzieci, a 12 wniosków przekazano do RSP.  

-Radny Czarkowski interesował się tematyką rozmów prowadzonych z Panią 

Monkiewicz. 

-Burmistrz Miasta i Gminy wyjaśnił, że rozmowa dotyczyła procesu odwoławczego 

do NSA. 

 

Ad. 7. Interpelacje. 

 

-Radny Czarkowski złożył następujące interpelacje: 

1) -jakie koszty poniósł Urząd za przygotowanie przez firmę ITP Skórzewo  

 miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, mając na uwadze fakt, że 

uchwały Rady Miejskiej w tym temacie zostały trzykrotnie unieważnione oraz 

dlaczego udzielono pełnomocnictwa procesowego Pani Monkiewicz na rozprawę  

w dniu 23.03.2016r., jeśli Urząd posiada własną obsługę prawną i kto przygotował 

kolejny mpzp dot. tzw. aktywizacji gospodarczej przy obwodnicy w Lwówku. 

2) wypłacenie ekwiwalentu pieniężnego za 60 dni urlopu dla Burmistrza Miasta  
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i Gminy - wyjaśnić  związane z tym zasady i procedury udzielenia/nieudzielenia tego 

urlopu oraz przyczyny niewykorzystania następnych 15 dni urlopu za 2015 roku, 

3) udzielić wyjaśnień dot. sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok między 

innymi: 

-zaległości z opłat eksploatacyjnych na wyrobiskach żwiru, sprawowanie i koszt usług 

prawnych w Urzędzie, wykonanie audytu wewnętrznego w Urzędzie, koszt i firma 

wykonująca szafy i regały do archiwum, kwoty dodatkowych wynagrodzeń rocznych 

wraz z podaniem wykazu personalnego. 

-Burmistrz Miasta i Gminy w odpowiedzi dla Pana Czarkowskiego stwierdził, że radni 

otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 r.2 miesiące wcześniej. Odbyło 

się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady, gdzie całość została szczegółowo 

wyjaśniona i omówiona. Pytania, które Pan tu dziś zadaje są właśnie wyjaśnione  

w tymże sprawozdaniu. 

-Jeśli chodzi o firmę ITP, to zgodnie z obowiązującymi procedurami zamówień 

publicznych ogłosiliśmy przetarg na wykonywanie przedmiotowych prac i została 

wybrana najkorzystniejsza oferta, czyli firma ITP ze Skórzewa. 

Pozostałe wyjaśnienia radny otrzyma jak zwykle na piśmie. 

-Radny Czarkowski zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Rady dlaczego 

udziela głosu Burmistrzowi teraz w tym pkt., a nie zgodnie z porządkiem obrad  

w pkt.12. 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny informował, że może być przyjęta zasada 

udzielenie od razu wyjaśnień na zadane interpelacje. 

 

Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewid. 393, 394, 395, 396 

obręb Józefowo, gm. Lwówek. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że właściciele gruntów między 

ul. Wiśniową, a ul. Sportową złożyli wnioski o przekształcenie terenów pod 

budownictwo mieszkaniowe. W planie zagospodarowania przestrzennego tereny te są 

właśnie zabezpieczone pod zabudowę mieszkaniową. 

Jeśli Rada podejmie dziś decyzję o przystąpieniu do sporządzenia tego planu, to 

ogłosimy przetarg na wybór firmy urbanistycznej zgodnie z procedurą 

o zamówieniach publicznych. 
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-Wiceprzewodniczący Rady Pan Kasperczak odczytał opinię wypracowaną przez stałe 

Komisje Rady Miejskiej w Lwówku, która jest pozytywna. 

Z uwagi, iż nie zgłoszono żadnych zapytań przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała Nr XX/122/2016 w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewid. 393, 394, 395, 396 

obręb Józefowo, gm. Lwówek została przyjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” i załączona jest do niniejszego protokółu. 

 

 Ogłoszono 10 minutowa przerwę. 

Po wznowieniu obrad przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządki obrad XX 

sesji Rady Miejskiej tj. 

 

Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015r. 

 

a) opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Lwówek za 2015 r., 

 

- Burmistrz Miasta i Gminy, Pan Piotr Długosz odczytał Uchwałę Nr SO-

0954/24/48/Ln/2016 składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 

z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Lwówek za 2015r.  

Opinia RIO w Poznaniu jest załączona do niniejszego protokołu. 

W tym miejscu Burmistrz stwierdził, że po raz pierwszy opinia RIO jest bez żadnych uwag 

i zastrzeżeń dlatego złożył podziękowania Skarbnikowi Gminy, pracownikom działu 

księgowego oraz wszystkim pozostałym pracownikom, którzy na ten budżet i jego 

wykonanie pracowali. 

 

b) rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu wraz 

z informacją o stanie mienia, 
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-Burmistrz Miasta i Gminy przedstawił w wersji wizualnej, omawiając szczegółowo punkt po 

punkcie, sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z informacją 

o stanie mienia komunalnego za 2015 rok. 

Burmistrz kontynuując wypowiedź zwrócił się do radnych dziękując Im za tak dobre 

wykonanie budżetu. Zdaniem Burmistrza budżet został uchwalony i zrealizowany 

wspólnymi siłami. Sprawne podejmowanie uchwał i odważnych decyzji umożliwiło 

prawidłowe wykonanie budżetu za 2015 r. Wiemy, że nie zawsze wszyscy byliśmy zgodni 

co do zasadności przydziału środków np. współpraca z Powiatem. Jednak na tyle dobrze 

pracowaliśmy, że wypracowane wspólnie środki zostały na terenie naszej Gminy, 

poprawiając bezpieczeństwo mieszkańców, estetykę, a tym samym wzbogacając nasz 

gminny majątek. 

 

c) zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu. 

 

- Radny Piotr Wojciechowski interesował się, czy środki przekazane na dotację dla Gminnej 

Spółki Wodnej były wykorzystane na dobrowolnie wybrane zadanie, czy na wskazany przez 

Gminę cel. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że Spółka Gminna zwróciła się  

z wnioskiem o dotację finansową na swą statutową działalność. Ta nasza dotacja pozwoliła 

Spółce ubiegać się o dotację z Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu. Po otrzymaniu dotacji  

Spółka w porozumieniu z Urzędem Marszałkowskim i Gminą przeznaczyła te środki  

na określone zadanie. 

-Radny Kasperczak interesował się wydatkami bieżącymi, gdzie zaoszczędzono 2.200.000,00 zł, 

a wynik budżetowy był tylko 1. 058.000,00 zł. na plus, a więc czy ten drugi milion z wydatków 

bieżących poszedł na inwestycje, czy na inne zadanie. 

-Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wprowadzono tu środki z ubiegłego roku w wysokości 560 tys. 

zł., dlatego wynikły takie oszczędności na wydatkach bieżących ale, nie zrealizowaliśmy 

dochodów majątkowych, które zrekompensowaliśmy dochodami bieżącymi. Do tego dochodzą 

także spłaty pożyczek i kredytów na kwotę ok. 850.000,00 zł. 

-Ponownie zabierając głos radny Kasperczak interesował się zagospodarowaniem pomieszczeń 

po byłych Warsztatach Terapii Zajęciowej, które przeniosły swoją siedzibę z Konina do obiektu 

po byłej Szkole Podstawowej w Grońsku. 
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-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że po byłych Warsztatach Terapii 

Zajęciowej zostały wygospodarowane 3 mieszkania socjalne, dla mieszkańców gminy, którzy 

otrzymali nakaz eksmisji.  Te mieszkania są przydzielane na wniosek OPS-u. 

-Radny Czarkowski zwrócił uwagę na wydatki z Funduszu Sołeckiego, który po przedstawieniu 

przez Burmistrza był zrealizowany w 99,90 %, ale trzeba sobie zdać sprawę, że jest to tylko 1% 

całego budżetu Gminy. Gdyby przyznano 5% to byłaby tu inna już rozmowa i inne dzielenie 

tych pieniędzy. Trzeba tu też zaznaczyć, że przeważająca kwota tych środków tak np.  

w Sołectwie Chmielinko przeznaczany jest na remonty dróg. 

W tym miejscu radny Czarkowski stwierdził, że opinia RIO i przedstawione tu sprawozdania 

przez Burmistrza są tylko formą rachunkową, natomiast osobiście ma inne zdanie na temat 

realizacji budżetu pod kątem celowości i zasadności wydatkowania środków, dlatego będzie 

przeciwny przyjęciu sprawozdania z realizacji tego budżetu. Ponadto Pan Czarkowski stwierdził, 

że nie zgadza się z formą współfinansowania prac przy drogach powiatowych, dlatego będzie 

głosował przeciw uchwale w pkt.10 dzisiejszego porządku obrad sesyjnych. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz w odpowiedzi dla radnego Czarkowskiego stwierdził, 

że są na terenie naszej Gminy takie wsie, które wydają środki z funduszu sołeckiego w sposób, 

roztropny, celowy i zasadny, często pomnażając go dwu i trzykrotnie. Natomiast najprostszą 

sprawą jest wydatkowanie środków na równanie czy naprawę dróg, dzwoniąc do pracownika 

Urzędu poprzez zlecenie mu wykonania tego zadania. Jednak należałoby w tę realizację włożyć 

więcej aktywności i kreatywności co dałoby też inne pozytywne dla danej społeczności efekty. 

Co do zasadności i celowości wydatkowanych środków budżetowych za 2015 rok to ten 

kierunek, który żeśmy obrali wspólnie z radnymi jest bardzo dobry, natomiast Pan Czarkowski  

w żadnych decyzjach Rady nie uczestniczy ponieważ wstrzymuje się od głosowania co  

w zasadzie nie daje żadnego wyniku. Efekt w głosowaniu jest wówczas gdy głos oddany jest 

albo „przeciw”, albo „za”, natomiast wstrzymanie się, to po prostu brak jakiejkolwiek decyzji. 

-Radny Kasperczak zabierając głos stwierdził, że nie zgadza się z radnym Czarkowskim, gdyż 

295.000 zł to są tylko środki funduszu sołeckiego, ale poza tym cały czas robimy na wsiach 

inwestycje, czy świetlice, czy chodniki, a to też są środki z budżetu gminy. Należy patrzeć na to 

obiektywnie, gdyż więcej jest inwestycji na wsiach niż w samym Lwówku. 

-Przewodniczący Rady, Pan Przewoźny w tym miejscu stwierdził, że nie chciałby doprowadzić 

do sytuacji takiej, że będziemy sobie wyliczać, kto, gdzie i co zrobił. Radni że społeczeństwem 

przygotowują swoje programy, które chcą realizować i w pewnym momencie w jednej 

miejscowości będzie więcej zrobione, a w drugiej mniej, a więc nie zawsze będzie równo. 
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Staramy się robić według potrzeb, a nie zawsze na wszystko wystarcza nam środków. My 

pracujemy wszyscy razem dla dobra całej naszej Gminy. 

-Radny Czarkowski zwrócił się do Burmistrza słowami, że „wstrzymywanie się” od głosu jest 

też formą wyrazu i odniesienia się do danej uchwały.  

- Radna Barbara Starosta zabierając głos zwróciła się do radnego Czarkowskiego stwierdzając,  

że obserwując te 7 miesięcy naszej wspólnej pracy dla dobra Gminy, to Pan przy wszystkich 

podejmowanych przez Radę uchwałach wstrzymuje się od głosowania, co jest tu dla nas wielkim 

zaskoczeniem. Ma Pan pewne uwagi do nas wszystkich np., że Pan nie został wybrany do 

Komisji, ale (w tym miejscu radna przeprosiła Pana Czarkowskiego za swą szczerą wypowiedź), 

często jest tak, że to Pan wstrzymuje się od głosowania, nie mówiąc już o tym, że nie głosuje 

Pan nawet nad uchwałami dotyczącymi realizacji zadań własnych dla swojej wsi. My wszyscy 

jesteśmy wybrani przez społeczeństwo, wszyscy pracujemy dla swoich okręgów wyborczych, ale 

dla Pana jest to wszystko nie istotne. Często w swych wypowiedziach neguje Pan wszystkie 

wykonane przez Burmistrza prace, a przecież Burmistrz został wybrany nie przez okręg 

wyborczy, tylko przez całe społeczeństwo Gminy i to z bardzo dobrym wynikiem, a będąc już 

drugą kadencje to chyba nie jest wszystko aż tak źle jak Pan to tu określa. 

W tym miejscu Przewodniczący Rady Pan Przewoźny prosił o zajmowanie głosu w temacie 

sprawozdań budżetowych, a ewentualne inne zdania będą wypowiadane w wolnych głosach  

i wnioskach. 

Radni nie zabrali więcej głosu nad sprawozdaniami budżetowymi, w związku z tym 

Przewodniczący po odczytaniu opinii stałych Komisji Rady Miejskiej, która jest pozytywna 

i projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy za 2015r., przystąpił do głosowania. 

 

Uchwała Nr XX/123/2016 w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015r. została przyjęta 13 głosami „za”, 

przy 1 głosie „przeciw” i załączona jest do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. Projekt uchwały w sprawie udzielenia (nieudzielenia) absolutorium Burmistrzowi 

Miasta i Gminy Lwówek. 

 

a) opinia Komisji Rewizyjnej i wniosek do Rady Miejskiej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Lwówek, 
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- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Jędrzejczak odczytał wypracowaną przez 

Komisję opinię z dnia 13 maja 2016 roku, która jest pozytywna, wraz z wnioskiem do Rady 

Miejskiej w Lwówku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Lwówek za 2015 

rok. 

Wniosek wraz z opinią załączony jest do niniejszego protokołu. 

Radni w tym miejscu nie zadawali więcej pytań, ani nie zabrali głosu. 

 

b) opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w Lwówku. 

 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny odczytał Uchwałę Nr SO-0955/35/11/Ln/2016 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 20 maja 

2016 roku w sprawie: wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Lwówku w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Lwówek z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za 2015 rok. 

Uchwała załączona jest do niniejszego protokołu. 

 

Radni nie zadawali pytań, ani nie zabrali głosu. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Kasperczak odczytał opinię wypracowaną przez stałe 

Komisje Rady, która jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Pan Przewoźny zwrócił się z pytaniem do radnych, kto opowiada się za 

udzieleniem/nieudzieleniem absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Lwówek za 2015 rok. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 radnych głosowało „za” udzieleniem 

absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy, 1 radny był „przeciw”. 

 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/124/2016 w sprawie: udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Lwówek została przyjęta bezwzględna większością głosów 

ustawowego składu Rady i  załączona jest do niniejszego protokołu. 

 

Obrady opuściła radna Gabriela Woźna w związku z tym w posiedzeniu uczestniczy 

13 radnych. 
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Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XV/100/2015 Rady 

Miejskiej w Lwówku z dnia 28 grudnia 2015r. w sprawie uchwalenia budżetu na 

2016r. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz omówił uzasadnienie do uchwały 

stwierdzając, że: 

Budżet niniejszą uchwałą został zwiększony po stronie dochodów oraz po stronie 

wydatków o kwotę 125.247,88 Zmiany dotyczą: 

DOCHODY: 

1. Zwiększenie planu dochodów w dz. 852 Pomoc społeczna – kwota ogółem 

18.731,00 w tym: 

- umniejszenie planu dotacji w rozdziale 85212 Zasiłki rodzinne, § 2010 Dotacja 

celowa- kwota 20.000,00; 

- zwiększenie planu dotacji w rozdziale 85213 Składki na ubezp. zdrowotne , § 2010 

Dotacja celowa- kwota 20.000,00; 

- zwiększenie planu dotacji w rozdziale 85215 Dodatki mieszkaniowe, § 2010 Dotacja 

celowa- kwota 450,00; 

- zwiększenie planu dotacji w rozdziale 85295 Pozostała działalność, § 2010 Dotacja 

celowa- kwota 181,00; 

(Pisma Wojewody Wlkp FB –I.333.103.2016.2, 128.2016.4, 95.2016.8); 

- umniejszenie planu dochodów w rozdziale 85295 Pozostała działalność, § 2010 

Dotacja celowa- kwota 2.618.549,00; 

-umniejszenie planu dochodów w rozdziale 85295 Pozostała działalność, § 6310 

Dotacja celowa – kwota 23.432,00; 

- zwiększenie planu dochodów w rozdziale 85211 Świadczenia wychowawcze, § 2060 

Dotacja celowa – kwota 2.618.549,00; 

- zwiększenie planu dochodów w rozdziale 85211 Świadczenia wychowawcze, § 6340 

Dotacja celowa – kwota 23.432,00; 

(Pismo wojewody Wlkp FB-I.3111.106.2016.4); 

- zwiększenie planu dochodów w rozdziale 85216 Zasiłki stale, § 2030 Dotacje 

celowe- kwota 15.000,00; (Pismo Wojewody Wlkp FB-I.3111.126.2016.8); 

- zwiększenie planu dochodów w rozdziale 85212 Świadczenia rodzinne z tego: 

- § 0920 wpływy z pozostałych odsetek – kwota 100,00; 

- § 2360 dochody j.s.t. związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej 
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oraz innych zadań zleconych ustawami – kwota 3.000,00; 

2. Zwiększenie planu dochodów w dz. 801 Oświata i wychowanie, rozdział 80104 

Przedszkola , § 2030; 

Dotacje celowe- kwota 18.590,00; (Pismo Wojewody Wlkp FB,. I.3111.111.2016.8); 

3. Zwiększenie planu dochodów w dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa, rozdział 70005 

Gospodarka gruntami i nieruchomościami, § 0870 Wpływy ze sprzedaży składników 

majątkowych – kwota 3.752,00 (sprzedaż samochodu ŻUK z OSP Pakosław); 

4. Zwiększenie planu dochodów w dz. 921, rozdział 92109 Domy kultury, świetlice i 

kluby – kwota ogółem 1.700,00 w tym: , § 0750 wpływy z dzierżaw- kwota 700,00, § 

0960 Wpływy z darowizn- kwota 1.000,00; 

5. Zwiększenie planu dochodów w dz,. 801, rozdział 80104 Przedszkola, § 2310 

Dotacje celowe otrzymane z gminy na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień- kwota 20.000,00; 

6. Zwiększenie planu dochodów w dz. 853, Rozdział 85305 Żłobki, §2030 Dotacja 

celowa- kwota 62.474,88; (Pismo Wojewody Wlkp FB –I.3111.112.2016.8). 

WYDATKI: 

1. Zwiększenie planu wydatków w dz. 852 Pomoc społeczna- kwota ogółem 631,00 , 

w tym: 

- umniejszenie - rozdział 85212 Świadczenia rodzinne, § 3110 świadczenia społeczne 

– kwota 20.000,00; 

- zwiększenie – rozdział 85213 Składki na ub zdrowotne , § 4130 Składki na ub 

zdrowotne – kwota 20.000,00; (Pismo Wojewody Wlkp o zmianie planu); 

- zwiększenie – rozdział 85215 Dodatki mieszkaniowe- § 3110 świadczenia społeczne 

– kwota 450,00 z przeznaczeniem na wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego dla odbiorcy wrażliwego; 

- zwiększenie – rozdział 85295 Pozostałą działalność, § 4300 zakup usług pozostałych 

– kwota 181,00 z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z przyznawaniem 

Kart Dużej Rodziny wynikających z ustawy o Karcie Dużej Rodziny. 

2. Umniejszenie planu wydatków w dz. 801, rozdział 80104 Przedszkola, § 4010 

wynagrodzenia – kwota 18.590,00- środki budżetu gminy, natomiast zwiększenie 

planu wydatków budżetu w tym samym dziale, rozdziale i § 4010 wynagrodzenia – 

kwota 18.590,00 – środki z dotacji – pismo Wojewody Wlkp. 
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3. Zwiększenie planu wydatków w dz. 921, rozdział 92109 Domy kultury § 4210 

zakup materiałów – kwota 1.700,00 z przeznaczeniem na zakup wyposażenia i opału 

dla świetlic wiejskich. 

4. Zwiększenie planu wydatków w dz. 600 , rozdział 60016 Drogi publiczne gminne , 

§ 4300 zakup usług pozostałych – kwota 11.500,00 z przeznaczeniem na bieżące 

utrzymanie dróg. 

5. Zwiększenie planu wydatków w dz. 750, rozdział 75075 Promocja j.s.t., § 4300 

zakup usług pozostałych – kwota 3.500,00 z przeznaczeniem na wykonanie nadruków 

promocyjnych. 

6. Zwiększenie planu wydatków w dz. 801, rozdział 80104 Przedszkola, § 2310 

Dotacje celowe przekazane gminie na zadanie bieżące realizowane na podstawie 

porozumień – kwota 27.342,00 (pobyt dzieci w przedszkolach w innej gminie). 

7. Zwiększenie planu wydatków w dz. 852, rozdział 85212 Świadczenia rodzinne, § 

2910 Zwrot dotacji oraz płatności - kwota 3.100,00 (zwrot świadczeń niesłusznie 

pobranych). 

8. Zwiększenie planu wydatków w dz. 852 Pomoc społeczna, rozdział 85216 Zasiłki 

stałe, § 3110 Świadczenia społeczna – kwota 15.000,00 z przeznaczeniem na wypłatę 

zasiłków stałych. 

9. Zmiana klasyfikacji w planie wydatków w dz. 852 Pomoc społeczna w tym: 

- umniejszenie rozdział 85295 Pozostała działalność – kwota ogółem 2.641.981,00 z 

tego: 

§ 3110 świadczenie społeczne – 2.590.178,00; 

§ 4010 wynagrodzenia 12.426,00; 

§ 4110 składki ZUS 3.279,00; 

§ 4120 składki FP 468,00; 

§4170 wyn. bezosobowe 6.600,00; 

§ 4210 zakup materiałów 3.256,00; 

§ 4260 zakup energii 500,00; 

§ 4300 zakup usł pozostałych 492,00; 

§ 4400 czynsze 1.000,00; 

§ 4440 odpis na ZFŚS 50,00; 

§ 4700 szkolenia 300,00; 

§ 6050 wydatki inwestycyjne 23.432,00; 
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- zwiększenie rozdział 85211 Świadczenia wychowawcze- kwota ogółem 

2.641.981,00 z tego: 

§ 3110 świadczenie społeczne – 2.590.178,00; 

§ 4010 wynagrodzenia 12.426,00; 

§ 4110 składki ZUS 3.279,00; 

§ 4120 składki FP 468,00; 

§ 4170 wyn. bezosobowe 6.600,00; 

§ 4210 zakup materiałów 3.256,00; 

§ 4260 zakup energii 500,00; 

§ 4300 zakup usł pozostałych 492,00; 

§ 4400 czynsze 1.000,00; 

§ 4400 odpis na ZFŚS 50,00; 

§ 4700 szkolenia 300,00; 

§ 6050 wydatki inwestycyjne 23.432,00; 

Zmiany dotyczą realizacji programu rządowego 500+ - zmiana klasyfikacji 

budżetowej wprowadzonej Rozporządzeniem Ministra Finansów. 

10. Umniejszenie planu wydatków w dz. 853 , rozdział 85305 Żłobki, § 4010 

wynagrodzenia – kwota 62.474,88 – środki gminy, natomiast wprowadzenie środków 

z dotacji w tym samym rozdziale 85305 Żłobki, 

§ 4010 wynagrodzenia – kwota 62.474,88 – środki budżetu państwa z przeznaczeniem 

na działalność Żłobka. 

11. Zmiana przedsięwzięć funduszu sołeckiego sołectwa Komorowice i przeniesienie 

w planie wydatków z dz. 921, rozdział 92109, § 4210 kwota 500,00 z przedsięwzięcia 

pn. „Utrzymanie i doposażenie Sali wiejskiej” do dz. 600, rozdział 60095, § 4300 – 

kwota 500,00 na zadanie pn. „Oznakowanie oddalonych posesji”. 

12. Zmiana przedsięwzięcia funduszu sołeckiego sołectwa Posadowo z zadania pn. 

„Modernizacja chodnika” z dz. 600, rozdział 60016, § 6050 wydatki inwestycyjne – 

kwota 10.000,00 na przedsięwzięcie pn. „Budowa  siłowni zewnętrznej” do dz. 926, 

rozdział 92605, § 6050 wydatki inwestycyjne – kwota 10.000,00. 

13. Zwiększenie planu wydatków w dz. 853 , rozdział 85305 Żłobki, § 6050 wydatki 

inwestycyjne – kwota 45.000,00 z przeznaczeniem na modernizacje budynku 

przedszkolnego na żłobek. 
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14. Zwiększenie planu wydatków w dz. 801 Oświata i wychowanie, rozdział 80104 

Przedszkola, § 6050 wydatki inwestycyjne- kwota 15.000,00 z przeznaczeniem na 

modernizację budynku przedszkolnego celem 

przystosowania Sali dla dzieci oraz wydzielenie łazienki przy tej Sali. 

15. Zwiększenie planu wydatków w dz. 801, rozdział 80104 Przedszkola, § 4240 

Zakup pomocy naukowych – kwota 2.474,88 z przeznaczeniem na zakup zabawek 

edukacyjnych. 

 

Radni nie wnieśli zapytań w związku z tym Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania. 

 

Uchwała Nr XX/125/2016 w sprawie: zmiany uchwały nr XV/100/2015 Rady 

Miejskiej w Lwówku z dnia 28 grudnia 2015r. w sprawie uchwalenia budżetu na 

2016r. została przyjęta 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

i załączona jest do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12. Odpowiedź na interpelacje. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz poinformował, że w zasadzie już udzielono na 

2 interpelacje odpowiedzi dla Pana Czarkowskiego, ale postara się odpowiedzieć 

jeszcze na tę jedną, aby zamknąć tym samym już całość tego tematu. Wiemy wszyscy, 

że Pan Czarkowski otrzymał na te dwie interpelacje już bardzo dużo odpowiedzi i sam 

powinien wywnioskować, że jest to już zupełnie wystarczające. Te odpowiedzi na 

interpelacje i tak zostaną zamieszczone na naszej stronie internetowej.  

Jednak wrócimy do tych interpelacji odnośnie budżetu i absolutorium, aby nie było 

jakiś niedomówień i niejasności, że coś jest tu jednak nie tak: 

1) opłata eksploatacyjna i zaległości w wysokości 44.853,72 zł. - Te zaległości dotyczą 

firmy AXON z Bolewic. Obecnie sprawa jest w Samorządowym Kolegium 

Odwoławczym, a kwota ta została naliczona przez Urząd Marszałkowski jako domiar 

na wyrobisku żwiru. Oczywiście my te zaległości podejmując prawne działania 

będziemy egzekwować poprzez Zastaw Skarbowy lub przez działalność Komorniczą. 

Firma, o której tu mówimy jest obecnie w stanie upadłości. 

2) przeprowadzenie audytu wewnętrznego kwota 12.570 zł., - dotyczy jak sama nazwa 

wskazuje kontroli jakości wykonywanej pracy w Urzędzie i w jednostkach podległych 
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Urzędowi. My jako tak mały urząd nie posiadamy oddzielnej komórki kontrolnej, 

dlatego musimy posiłkować się firmą zewnętrzną, która zostaje wybrana zgodnie 

procedurą postępowania o zamówieniach publicznych, jako postępowanie cenowe. 

Wybrana została firma z Leszna. 

3) konsultacje informatyczne - w 2015 roku wprowadziliśmy nowe oprogramowanie do 

naliczania podatków i aby dane poprzedniego programu wdrożyć w ten nowy system 

podatkowy musieliśmy posiłkować się pomocą firmy zewnątrz,  

4) opłata za korzystanie z urządzenia Toshiba - jest to urządzenie dzierżawione przez 

Urząd, gdyż doszliśmy do wniosku, że dzierżawa jest bardziej korzystna niż kupno  

i ponoszenie wszelkich związanych z tym kosztów np. napraw, czy opłat 

eksploatacyjnych, a w tym także zakup tonerów, czy też innych remontów. Sam Pan 

radny Czarkowski powinien wiedzieć ile materiałów drukujemy codziennie, dla 

samego Stowarzyszenia „Głos Chmielinka”, które to zasypuje nas swoimi pytaniami,  

 a  my musimy udzielić na to stosownych wyjaśnień. 

W naszym Urzędzie mamy 3 tego rodzaju urządzenia. 

5) wykonanie szaf i półek do archiwum - zakończyliśmy już wewnętrzne remonty 

naszego Urzędu, a ostatnim naszym zadaniem było przystosowanie pomieszczenia 

zgodnie zresztą z wymogami prawnymi, przygotować lokal do przechowywania 

dokumentów, czyli tzw. archiwum. Do tej pory dokumenty były przechowywane  

w pomieszczeniach piwnicznych. Należy zaznaczać, że wilgotne powietrze nie 

odpowiadało wymaganym standardom, dlatego przystosowaliśmy pomieszczenie na 

strychu Urzędu, do czego były niezbędne właśnie te regały, szafy i półki. 

6) przeprowadzenie kontroli zarządczej - to również dotyczyło kontroli komórek 

w Urzędzie - szczególnie realizacji zadań w oświacie, dziale zarządzania kryzysowego 

oraz opłat podatkowych i informacji niejawnych. 

Musimy tu wiedzieć, że my jesteśmy zobligowani jako Urząd do przeprowadzenia 

takich zarządczych kontroli. 

7) różne opłaty i składki w tym KOLD, Stowarzyszenia Gmin i Powiatów, WOKiSS 

i ubezpieczenia majątku - w stosunku do KOLD to jest podjęta stosowna uchwała 

Rady, gdzie odprowadzamy składki członkowskie w wysokości 1 zł od mieszkańca.  

Nawiasem mówiąc to z tego KOLD-u w ubiegłym roku gmina w postać grantów 

finansowych otrzymała ok. 2.000.000,00 zł. (remonty świetlic wiejskich Zgierzynka, 

Zębowo, poza tym ścieżka rowerowa Lwówek - Pakosław, ścieżka rowerowa Lwówek  
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- Brody, czy "”Miasteczko Ruchu Drogowego” w Chmielinku). Czyli ta przynależność 

jest całkowicie zasadna. Co do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów to należy się tu 

rzeczywiście zastanowić już w przyszłorocznym budżecie czy przynależność do tego 

Stowarzyszenia jest nam niezbędna. Cele i założenia były inne, a dziś ta realizacja jest 

powielaniem zadań WOKiSS-u.  

Przynależność do Wojewódzkiego Ośrodka Kształcenia i Studiów Samorządowych jest 

niezbędna, gdyż płacąc składki mamy nieodpłatnie przeprowadzane szkolenie dla 

naszej kadry pracowniczej. Pozostała kwota to ubezpieczenie majątku.  

8) Stowarzyszenie Współpracy Gminy Lwówek z Zagranicą tzw. integracja UE - na 

czym polegała i kto personalnie się integrował z tą UE. - Tu odpowiedzi udzielił 

członek Stowarzyszenia Pan Rościszewski informując, że kwota 8000,00 była 

przeznaczona na projekt, który był pisany w ubiegłym roku. Dotyczył on kultywowania 

naszych tradycji z państwami Unii, między innymi Francją i Wiesenburg Markt - 

Niemcy, a korzystali z tego członkowie Stowarzyszenia czyli po prostu nasze 

społeczeństwo.  

W ubiegłym roku skorzystało z tego programu około 200 uczestników. Te 8.000 zł., to 

jest to, po prostu forma dofinansowania, tak jak do innych stowarzyszeń. Każdy 

z Państwa może zostać członkiem tego Stowarzyszenia, które obecnie liczy ok. 140 

członków. My robimy wymianę z tymi społecznościami krzewiąc w ten sposób kulturę 

współpracujących ze sobą nacji. 

Burmistrz uzupełnił, że ta wymiana i wspomaganie tego Stowarzyszenie jest zasadne  

z czego zadowoleni są bardzo mieszkańcy naszej Gminy.  

9) dział 801. Oświata i Wychowanie - kwota 4.768.941,63 zł . - to tu nie wiemy skąd 

Pan Czarkowski wziął tę kwotę, stwierdził Burmistrz Miasta i Gminy, gdyż Skarbnik 

Gminy wyliczyła z tabel, że na wynagrodzenia dla samej oświaty wydaliśmy 

7.550.000,00zł. Na wydatkach osobowych dla oświaty mamy ponad 673.000 zł. 

Dodatkowe wynagrodzenia roczne tzw. trzynastki, to kwota 594.000 zł. A jeszcze do 

wydatków osobowych dochodzą dodatki: wiejski, mieszkaniowy, a także ekwiwalent 

za odzież i itp.  

Aby tu Panu prawidłowo odpowiedzieć dlaczego takie kwoty są wydatkowane na 

oświatę, to musiałby Pan spojrzeć w Kartę Nauczyciela. Zaś jeśli chodzi 

o udostępnienie danych personalnych pracowników oświaty, to tu musimy Panu 

niestety ale odmówić, gdyż tych danych personalnych na pewno Pan od nas nie uzyska 

do czego obliguje nas prawo. 
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10) wyjaśnić sprawy wypłaconego odszkodowania na rzecz osób fizycznych i z jakiej 

przyczyna Gmina otrzymała wyrok zaoczny - Tu należy zaznaczyć, że ta kwestia była 

już wyjaśniana przy budżecie i jest to na stronie 23 sprawozdania, a po za tym kwota ta 

została wcześniej zabezpieczona uchwałą naszej Rady. 

11) wyjaśnić dlaczego Urząd pokrył koszty naprawy drogi gminnej przy firmie 

"ALKOM" .- to jest po prostu takie kuriozum, gdyż jeśli jest to droga gminna, to należy 

zapytać kto ma ją naprawić. Firma ALKOM jest taką samą firmą jak pozostałe firmy 

działające na teren Gminy Lwówek, które również płacącą podatki i w ramach remontu 

dróg wiejskich czy polnych ta droga jest również systematycznie naprawiana. Co tyczy 

się nie przeprowadzania remontów dróg w Chmielinku z braku pieniędzy, to należy 

dogadać się z Sołtysem, ponieważ drogi, które wskazuje nam Sołtys są odwrotnie 

remontowane. 

Na pozostałe interpelacje udzielimy odpowiedzi pisemnie. 

 

Ad. 13. Wolne głosy i wnioski. 

 

-Radny Szarata zwrócił się z pytaniem czy Powiat będzie wykaszał pobocza dróg 

powiatowych, gdyż wysokość traw na skrzyżowaniach dróg powoduje duże 

niebezpieczeństwo ruchu drogowego. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że były już prowadzone 

z Powiatem w tej kwestii rozmowy, gdzie wyjaśniono nam, że przeprowadzono 

przetarg na wyłonienie firmy wykonującej to zadanie i zapewniano nas, że 

w najbliższym czasie będzie to zrobione, ale my jeszcze dla pewności będziemy  

w tym temacie do Powiatu monitować. 

-Radny Czarkowski wrócił do tematu naprawy dróg i stwierdził, że z Sołtysem co do 

naprawy dróg w Chmielinku doskonale się dogadują i wspólnie ustalają odcinki 

mających odbyć się napraw. Jeśli chodzi o profilowanie, czy równanie dróg, to firma 

która wygrała przetarg wspólnie z Sołtysem dokonała objazdu kwalifikujących się do 

naprawy dróg, ale w zasadzie firma przy udziale pracownika Urzędu - Pana Kulusa 

i tak zrobiła to po swojemu, a nie według wskazań Sołtysa. Jeśli chodzi o firmę 

ALKOM to wspólnie na zebraniu wiejskim jako mieszkańcy widzieliśmy większą 

potrzebę naprawy drogi na wjeździe do Chmielinka od krzyża w kierunku boiska 

szkolnego i dalej aż do zabudowań. Natomiast niezrozumiałe jest dla nas wszystkich 

dlaczego naprawiana jest droga przy firmie ALKOM, a nie nasze drogi wiejskie, gdzie 



22 

 

tłumaczy się nam, że w budżecie nie ma na to zadanie pieniędzy. Tu też nie chodziło 

nam tylko o drogi w Chmielinku, ale również i w całej Gminie.  

Po za tym Pan Czarkowski zwrócił się do Burmistrza, aby odpowiedzi na interpelacje 

przedstawione tu na dzisiejszych obradach były jednak odpowiedziami na piśmie, bo 

taka forma jest przyjęta i obowiązująca.  

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że na odpowiedzi udzielane ustnie, 

nie ma już obowiązku udzielania ponownie odpowiedzi na piśmie. 

-Radny Czarkowski stwierdził, że jeśli Burmistrz nie udzieli odpowiedzi na piśmie, to 

są jeszcze takie instytucje, które rozstrzygną to prawnie.  

Kontynuując swą wypowiedź radny Czarkowski wrócił do tematyki przekazanej na 

Stowarzyszenie Współpracy z Zagranicą, czyli kwoty 8.000 zł, która mogła zostać 

przekazana na wykonanie choćby oświetlenia przy szkole w Chmielinku.  

Wrócił również w dalszych swych rozważaniach do przedstawionego przez 

Burmistrza sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok i stwierdził ponownie, że 

tabelarycznie i rachunkowo to ta realizacja była pewnie i prawidłowa, ale osobiście 

ma uwagi co do zasadności i celowości wydatkowania gminnych środków i dlatego 

oczekuje rzetelnej odpowiedzi w tej kwestii na piśmie. 

W tym miejscu została wywołana przez Pana Czarkowskiego burzliwa polemika 

pomiędzy nim, Burmistrzem Miasta i Gminy i Przewodniczącym Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady Pan Przewoźny stwierdził, że ta dyskusja jest bezprzedmiotowa 

i odebrał głos radnemu Czarkowskiemu wracając do kontynuowania porządku obrad 

XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

-Głos zabrał radny Piotr Wojciechowski wracając do wywołanej przez Pana 

Czarkowskiego polemiki, w której wcześniej mówiono o kulturze politycznej. Według 

radnego Wojciechowskiego kulturę polityczną Pana Czarkowskiego, a raczej jej brak, 

najlepiej odzwierciedlają jego wypowiedzi podczas ostatnich wspólnych Komisji 

Rady Miejskiej, gdzie Pan Czarkowski w komentarzu do wystąpienia Pana 

Wojciechowskiego stwierdził, że radny Wojciechowski zabiera głos jak „pies, który 

zerwał się z łańcucha”. Następnie radny Wojciechowski zwrócił się do radnych 

informując, że instytucja absolutorium nie jest wskazywaniem czy ten Burmistrz mi 

się podoba, czy też mi się on nie podoba. To jest instytucja określona prawem, gdzie 

wskazuje się na ocenę działalności. Przywilejem każdego przywódcy jest branie 

odpowiedzialności na siebie za wykonywanie wszystkich działań, a jeśli ktoś nie 

potrafi podejmować żadnej decyzji to uważa się, że nie nadaje się do tego, aby 
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czymkolwiek w życiu dowodzić. Szczególnie jeśli ktoś w 90 % w głosowaniu 

„wstrzymuje się” od określenia swojej decyzji, w 9% jest „przeciw” i w 1% jest „za”. 

Czyli w zasadzie nie bierze na siebie żadnej odpowiedzialności. 

Może, któryś z radnych wychował się w takim systemie, gdzie PZPR i Wojskowa 

Rada Ocalenia Narodowego wskazywała z góry jaki obrać sobie kierunek. Jednak od 

pewnego czasu jak wszyscy wiemy w naszej ojczyźnie III RP mamy taki system jak 

demokracja, a demokrację należy wytłumaczyć w bardzo prosty sposób - to ustrój 

gdzie 2 wariatów ma o jeden głos więcej od swego profesora. 

Radny Czarkowski bez udzielenia głosu ponownie wywołał burzliwą polemikę 

zwracając się z pretensjami i uwagami do Burmistrza i Przewodniczącego Rady jak 

również do radnego Wojciechowskiego. 

Przewodniczący Rady w związku z powyższym przerwał bezprzedmiotową dyskusję, 

prosząc radnego Czarkowskiego o zaniechanie dalszego zakłócania dzisiejszego 

porządku obrad. 

-Zabierając ponownie głos członek Stowarzyszenia Współpracy z Zagranicą Pan 

Rościszewski zwrócił się do radnego Czarkowskiego udzielając Mu wyjaśnienia  

w odniesieniu do przekazanych na Stowarzyszenie środków finansowych w wysokości 

8.000 zł., które to zdaniem radnego mogłyby posłużyć na zainstalowanie lamp na 

budynku Szkoły w Chmielinku. Jednym z obowiązków gminy jest krzewienie kultury 

i sportu dla danej społeczności. Takie zadanie spełnia właśnie SWZ i dlatego złożony 

wniosek do Burmistrza MiG o udzielenie dotacji finansowej miał spełniać między 

innymi warunek tejże współpracę z Unią Europejską. 

To przecież Waszym obowiązkiem jako radnych jest dbanie o rozwój tej Gminy, nie 

tylko rozwój gospodarczy, ale też rozwój sportowy, duchowy i kulturalny. 

-Pan Bąbelek - mieszkaniec miasta Lwówek wyraził swe oburzenie na wypowiedź 

radnego Czarkowskiego dotyczącą naprawy drogi gminnej przy firmie ALKOM. Jest 

to jak sama nazwa wskazuje droga gminna, a najwięcej korzystają z niej niestety ale 

sami mieszkańcy, a więc nie zrozumiały jest fakt Pana sugestii aby zaprzestać tam 

remontu i przeznaczyć te środki na inną drogę w Chmielinku np. tą od krzyża w 

kierunku boiska sportowego. 

 

Ad. 14. Zamknięcie obrad XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 
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Po wyczerpaniu tematyki Przewodniczący Rady Pan Piotr Przewoźny zamknął obrady 

XX sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Protokołowała      Przewodniczący 

       Rady Miejskiej we Lwówku 

/-/ Wiesława Radecka 

        /-/ Piotr Przewoźny 

 


